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پس از دیوارنگاره ولیعصر و عکس های خاص

پرچم به ناهید رسید

وعده نخست جواد نکونام؛ آخر فصل جشن خواهیم گرفت

شکست تیم ملی والیبال ایران مقابل ایتالیا
اجازه دهید کمی شوکه شویم

ناهید کیانی، دختر تکواندوکا، خاص ترین چهره ورزش این روزهای ایران است. او 
پس از یکی، دو سال پرالتهابی که سپری کرد حالا به اوج دوران حرفه ای اش رسیده 
و یکی از آماده ترین شــانس های کســب مدال در بازی های آسیایی هانگژو محسوب 
می شود. او درست ســر بزنگاه به مرز آمادگی رسیده و در فاصله یکی، دو ماه مانده 
به شروع بازی های هانگژو آن قدر درخشیده که مسئولان کمیته ملی المپیک را وادار 
کند تا پرچم کاروان ایران در این بازی ها را به دســت او بســپارند. این خبری است که 
۴۸ ساعت پیش رسمی و عنوان شد که در جلسه هیئت اجرائی کمیته ملی المپیک، 
درباره انتخاب پرچم داران ایران در بازی های آسیایی هانگژو صحبت شد و در نهایت 
جــواد فروغی از تیراندازی به عنوان پرچم دار مرد و ناهید کیانی از تکواندو به عنوان 
پرچم دار زن انتخاب شــدند. ناهید قرار است جایگزین الهه احمدی شود که در دوره 
قبلی پرچم دار کاروان ایران بود. اگرچه کمیته بین المللی المپیک از بازی های المپیک 
توکیو تصویب کرده برای برابری جنســیتی، کشورها یک پرچم دار مرد و یک پرچم دار 
زن در مراســم افتتاحیه بازی ها داشته باشند، ولی به نظر می رسد اگر هم چنین نبود 
بــاز ناهید کیانی بخت اصلی پرچم داری کاروان ایران در بازی های آســیایی پیش رو 

می شد که قرار اســت مهرماه برگزار شود. ناهید کیانی چهره ویژه ای در ورزش ایران 
شــده اســت. نام او و روزگار نه چندان راحتش در دنیای ورزش از بازی های المپیک 
۲۰۲۰ توکیو سر زبان ها افتاد، جایی که ناخواسته وارد دوقطبی جدال با کیمیا علیزاده 
شد؛ دو دوست قدیمی که به واسطه قرعه المپیک، در همان بازی نخست به مصاف 
یکدیگر رفتند. با وجود تبلیغاتی که در تلویزیون علیه کیمیا به راه افتاده بود و فشــار 
روحی زیادی که به ناهید برای برتری در این دیدار وارد آمد، کیانی بازی را باخت و بعد 
هم از گردونه المپیک کنار رفت. بی مهری با این دختر تکواندوکا که روزگار جوانی اش 
را سپری می کرد در بازگشت به ایران بیش از گذشته رواج پیدا کرد تا خودش دست به 
کار شود و با نوشتن یک پست اینستاگرامی تند و تیز از همه چیز انتقاد کند؛ از المپیکی 
که اسمش را سیاسی گذاشت تا نادیده گرفتن شرایطش توسط مسئولان ورزش ایران.
شــرایط برای ناهید در التهابات سال گذشــته پیچیده تر هم شد. بعد از بازی های 
المپیک چندان خبری از این دختر ورزشکار نبود تا اینکه ماجرای جنجالی دیوارنگاره 
میدان ولیعصر از راه رسید. نصب بیلبورد میدان ولیعصر که با عنوان «زنان سرزمین 
من، بانوان مفاخر ایرانی» نام گذاری شــده بود، اعتراض بسیاری از هنرمندان و افراد 

جواد نکونام روز گذشته رســما به عنوان سرمربی جدید استقلال انتخاب شد تا بعد 
از طی شــدن فرایندی نسبتا طولانی و البته فرسایشی، نیمکت استقلال به سامان برسد. 
ظهر روز گذشته و در شرایطی که جمعی از هواداران آبی پوش، خود را به محل برگزاری 
نشست معارفه نکونام رسانده بودند، سرمربی جدید آبی ها با مشایعت مدیران باشگاه در 
مراسم معارفه اش حضور پیدا کرد و با امضای قرارداد خود، رسما کارش را در استقلال 
آغــاز کرد. جواد نکونــام بعد از آنکه قراردادش را با اســتقلال به امضا رســاند، درباره 
حضورش در جمع آبی پوشان پایتخت در کسوت سرمربی گفت: «خیلی ممنون از اینکه 
اینجا حضور دارید. تشکر ویژه ای از حجت کریمی می کنم که در این مدت زحمت زیادی 
کشید. علی امیری، معاون باشگاه، هم سال ها کنارش بودیم و در این مدت کنار من بود. 
باید از حمایت های او هم تشــکر کنم. از هواداران اســتقلال تشکر می کنم که مانند من 

هوادار بودند، هستند و تا روز آخر خواهند بود. در این مدت خیلی به من لطف داشتند».
نکونام بــا قدردانی ویژه از هواداران اســتقلال گفت: «ای کاش می شــد به  صورت 
انفرادی از همه هواداران تشکر کنم. دست هواداران را می فشارم و به آنها قول می دهم 
تا جایی که می توانم، برای بزرگی نام استقلال تلاش کنم. حضور در این تیم باعث افتخار 
من اســت. از همه پیش کسوتان و بزرگان باشگاه بزرگ استقلال اجازه می گیرم؛ از جمله 
پرویز مظلومی عزیز که او را یکی از اســطوره های بزرگ اخلاقی و فنی باشــگاه استقلال 
می دانیم. از پدرم تشــکر می کنم که ما را اســتقلالی کرد و به وجــود او افتخار می کنم. 
خوشــحالم که در باشگاه بزرگ استقلال هســتم و امیدوارم کنار هم بتوانیم با هواداران 
روزهای خوبی رقم بزنیم». ســرمربی جدید آبی پوشــان پایتخت بــا قدردانی دوباره از 
هواداران اســتقلال، وعده داد: «امیدوارم بهترین عملکرد و کارنامه را داشــته باشیم که 

باعث افتخار هواداران باشــد. قول می دهم ان شاءاالله در پایان سال، فصل خیلی خوب 
و خوشــحال کننده ای برای هواداران داشته باشــم. تنها کاری که می توانم انجام بدهم، 
این است که از هواداران تشکر کنم و به آنها بگویم که در پایان فصل بتوانیم خوشحال 

باشیم،  کنار هم جشن بگیریم و شادی کنیم که آرزوی همه ما برای استقلال است».
نکونام با اشــاره به اینکه امکان پاسخ گویی به سؤالات خبرنگاران در نشست خبری 
نیست، گفت: «شــرایط به گونه ای نیست که مانند یک نشست خبری صحبت کنیم؛ اما 
برنامه ای تدارک دیده می شــود که خدمت همه دوستان باشم و به همه سؤالات پاسخ 
بدهم. حتی پســر کوچک من در استقلال هم درگیر مســائل بود. امیدوارم این چند روز 
سخت را که هواداران، مدیریت باشگاه، من و خانواده ام با آن درگیر شده بودیم، به خوبی 

و خوشی فراموش کنیم و به موفقیت برسیم».

تیم ملــی والیبــال ایران در ششــمین بازی اش از ســری 
رقابت های لیگ ملت های والیبال، در روتردام هلند به مصاف 
ایتالیا، یکی از پرافتخارترین تیم های دنیا رفت و در انتها با نتیجه 
۳ بر صفر مغلوب شــد. با توجه به جایــگاه دو تیم در جدول 
رده بندی والیبال، بدیهی بود که دست بالا با ایتالیا باشد و آنها 
بخت بیشتری برای برتری در این دیدار داشته باشند. البته ایتالیا 
در هفته نخست این تورنمنت چندان عملکرد مثبتی نداشت 
و با ۲ برد و ۲ شکست به کارش پایان داده بود. امری که باعث 
شد سرمربی این تیم تصمیم بگیرد برای جبران مافات ترکیب 
تیمــش را تغییر دهد و بازیکنان اصلــی را راهی زمین کند. با 
درنظرگرفتن تغییراتی که در ترکیــب تیم ملی ایران به وجود 
آمده و این تیم جوان تر شده، انتظار نتیجه ای به غیر از شکست 
مقابل قهرمان جهانی کمی خوش بینانه به نظر می رســید. با 
این حال، اتفاق عجیب در این بازی باعث شــد علاقه مندان به 
والیبال در ایران شوکه شــوند. ایران در این بازی شروع خوبی 
نداشت و ست اول را ۲۵ بر ۱۹ واگذار کرد. در ست دوم، شرایط 
از این هم بدتر شد و ایران ۲۵ بر ۱۶ بازنده شد. اتفاق مهم ولی 
در ست سوم رخ داد جایی که جوانان ایرانی ۲۴ بر ۱۹ از ایتالیا 
پیشــی گرفتند ولی در عین ناباوری بــازی را با نتیجه ۲۶ بر ۲۴ 
واگذار کردنــد! چنین عملکردی به غیر از غافلگیری چیزی به 
جا نمی گذارد و قاعدتا نمی شــود در چنین لحظاتی به سادگی 
از کنــار تصمیماتی که کادر فنی بــرای بازیکنان می گیرد عبور 
کرد. مشخص نیســت بهروز عطایی و مجموعه کادرفنی اش 
چطور آن دقایق را ســپری کردند که ایران با وجود برتری قابل 
مشــاهده، مثل بازنده ها رفتار کرد و بازی بــرده را واگذار کرد. 
قسمت عجیب ماجرا ولی جایی است که خود بهروز عطایی، 
سرمربی تیم ملی ایران هم از این اتفاق تعجب کرده است. او 
پس از شکســت تیم ملی برابر ایتالیا گفت: «بازی سختی بود 
و می دانســتیم با تیم قهرمان جهان رقابت می کنیم که در این 

هفته از مســابقات با تیم کامل خود آمده است. خیلی خوب 
نبودیم و مخصوصا در ســت اول و دوم ایتالیا با سرویس ها و 
کارهــای تدافعی خود اجازه نداد در بخش حمله خوب عمل 
کنیم». ســرمربی تیم ملی والیبال ایــران با بیان اینکه بازی به 
خصوص در دو ســت اول تحت کنترل ایتالیا بود اما در ســت 
ســوم با تغییراتی شــرایط را تغییر دادیم، گفت: «تا امتیاز ۲۴ 
همه چیز خــوب پیش  رفت اما از آن امتیاز به بعد ســتاره بی 
چون و چرای زمین یعنی جیانلی پشــت خط ســرویس رفت. 
چند سرویس با کیفیت بسیار بالا و بدون خطا زد تا کار تیم ایران 
را سخت کند. نتوانستیم از فرصتی که داشتیم استفاده کنیم و 
از امتیاز ۲۴ به بعد توپ های ایران تبدیل به امتیاز نشد و ایتالیا 
در عین ناباوری ست سوم را پیروز شد. در برخی شرایط سخت 
ســتاره ها با استفاده از اطلاعات جریان بازی را تغییر می دهند، 
در عین حال کنترل ستاره ها دشوار است. شاید اگر سید در زمین 
بود با یک حمله یا دفاع شرایط تغییر می کرد. درسی که از این 

بازی گرفتیم در آینده به تیم کمک خواهد کرد».
بــه این ترتیب ایران چهارمین شکســت را در طول ۶ بازی 
در رقابت های لیگ ملت هــای والیبال تجربه کرده و به غیر از 
چین و آلمان به هیچ رقیب دیگری نه نگفته است. نتایجی که 
بدون تردید باعث افت رنکینگ ایران در جدول همین رقابت ها 
و در ســطحی بالاتر در رنکینگ جهانی می شود. ضمن اینکه 
شکســت برابر ایتالیا، آمار تیم ملی را از قبل هم بدتر کرد. این 
دو تیم در رده ســنی بزرگسالان و در طول تاریخ، حالا ۲۶ بار به 
مصاف یکدیگر رفتند که هشــت برد بــرای ایران و ۱۸ پیروزی 
برای ایتالیا در این بازی ها ثبت شــده اســت. نخستین مسابقه 
دو تیم در ســال ۱۹۷۰ و در رقابت های قهرمانی مردان جهان 
بوده و مرحله مقدماتی لیــگ ملت ها ۲۰۲۲ آخرین جدال دو 
کشــور پیش از بازی روز گذشته بود که هر دو مسابقه به سود 
ایتالیا به پایان رسیده است. از سال ۲۰۱۸ که نخستین دوره لیگ 

ملت ها استارت خورد تاکنون ایتالیا و ایران در این رقابت ها پنج 
بار به مصاف یکدیگر رفتند که ســهم ایران دو برد و ایتالیا سه 

پیروزی شده است.
ســختی کار برای والیبال ایران هنوز به اتمام نرسیده و آنها 
بایــد فردا برابــر آمریکا یکی دیگر از تیم هــای قدرتمند دنیا به 
میدان بروند. بازی ای که به نظر می رسد اگر اتفاق غیرمترقبه ای 
رخ ندهد، دوباره یک شکســت جدید بــه کارنامه ایران اضافه 
می کنــد. این موضوع ولــی چندان دغدغه ای بــرای کادر فنی 
ایــران، خاصه بهروز عطایی نیســت. بــرای او ظاهرا همین که 
مربیان دیگر تیم ها از ایران تعریف می کنند کافی است. عطایی 
درباره بازی با آمریکا می گوید: «همه بازی ها دشــوار است. تیم 
آمریــکا نیز با تمام قوا آمــده و عملکرد آنها تا اینجا عالی بوده 

اســت. تقابل با تیم هایی مانند آمریکا و ایتالیا همواره دشــوار 
است و آنها با کیفیت خود کار حریفان را دشوار می کنند. سعی 
می کنیم اشتباهات را کاهش دهیم تا این شانس را داشته باشیم 
که مقابل آمریکا به نتیجه خوبی برســیم. همه تیم ها و مربیان 
از ایــران تمجید کردند. بــا این تغییراتی که تیم ایران داشــته، 
طبیعی اســت که دیرتر به ایدئال مدنظرمان برسیم. تیمی مثل 
آمریکا بدون بازیکنان بزرگی مثل ادرسون و راسل یا ایتالیا بدون 
بازیکنانــی نظیر میکلتو، لاویا و جیانلــی متفاوت خواهند بود. 
ایران یک تعداد بازیکن خود را از دســت داده و این ســال دوم 
اســت که با این بازیکنان کار می کنیــم. عملکرد بازیکنان ایران 
نیز قابل قبول بوده اما هنوز راه زیادی تا رسیدن به اوج پیش رو 

داریم». بازی ایران و آمریکا فردا از ساعت ۱۸ شروع می شود.

مشــهوری را که عکسشــان روی آن دیواره رفته بود، در پی داشت. ناهید کیانی هم 
یکی از همان چهره های خبرســاز بود. او با ضربدرزدن روی تصویرش بر دیوارنگاره 
میدان ولیعصر نوشت: «اجازه برای استفاده از تصاویرمون که دیگه یه حقه انسانیه، 
من همصدا و کنار مردمم هستم». طولی نکشید که تصویر او مثل سایر افراد معترض 
از آن دیوارنگاره پایین کشــیده شــد، ولی نگاه به ناهید کیانی پس از آن دســتخوش 
تغییر شــد؛ چنان که شــایعه دســتور اخراجش از تیم ملی به گوش رسید. اوج این 
حواشــی مربوط به رقابت های ریــاض بود که قرار بود آذرماه برگزار شــود و یکباره 
خبر رســید ناهید کیانی از فهرســت تیم ملی کنار گذاشته شده اســت. آن روزها از 
اردوی تیم ملی اخبار ضدونقیضی به بیرون درز کرد؛ از اینکه ناهید به دلیل مشاجره 
لفظی با هادی ســاعی، رئیس و خواهرش، مربی تیم ملی، از اردو کنار گذاشته شده 
اســت. البته که شــایعات غیراخلاقی دیگری هم درباره ناهید کیانی رواج پیدا کرد 
که مشــخص بود از جایی بیرون از مجموعه خط آن صادر شده است. بااین حال، آن 
توضیحات و توجیهات نتوانست افکار عمومی را قانع کند. در آن برهه بود که عنوان 
شــد خط خوردن ناهید کیانی از تیم ملی برگرفته از فعالیت های اینســتاگرامی او در 
التهابات اجتماعی بوده و البته اعتراضش به ماجرای دیوارنگاره میدان ولیعصر هم 

بی تأثیر نبوده است.
از آن پس، مســیر زندگی شــخصی و حرفه ای ناهید کیانی وارد راهی جدید شد. 
کیانی با انتشــار تصویری که در آن حجاب بر سر نداشت و با نوشتن عبارت «سکوتم 
از رضایت نیست» شــایعات جدیدی به وجود آورد که اغلب آنها خبر از مهاجرتش 
از ایران می داد. می گفتند مربی مورد علاقه اش در تیم ملی راهی آمریکا شده و قرار 
اســت او هم به زودی به آمریکا مهاجرت کند. پس از یکی، دو ماه بی خبری به ناگاه 
ولی فهرســت جدید تیم ملی تکواندوی زنان ایران، بســیاری را غافلگیر کرد. این بار 
ناهید کیانی به اردو دعوت شــده بود تا برای رســیدن به پیراهن تیم ملی بجنگد. از 
فدراسیون خبر رسید که او قول داده بی انضباطی های گذشته در اردو را انجام ندهد 
و بــا قدرت به کارش در تکواندو ادامه دهد. این خبر بعدها با کســب مدال تاریخی 
او که مربوط به همین اواخر اســت، وارد فاز جدیدتری شد؛ در روز پایانی رقابت های 
تکواندوی قهرمانی جهان ۲۰۲۳ در باکو پایتخت آذربایجان، ناهید کیانی تنها نماینده 
فینالیســت ایران در این مسابقات، در دیدار نهایی وزن منفی ۵۳ کیلوگرم مقابل جو 
زو از چین به میدان رفت و در پایان با برتری ۲ بر صفر برای نخســتین بار در تاریخ به 
مدال طلای جهان برای تکواندوی زنان ایران رســید و تنهــا مدال آور کاروان ۱۵نفره 
ایران در این مســابقات نام گرفت. کیانی در راند نخست با نتیجه قاطع ۱۴ بر صفر به 
برتری رســید و در راند دوم نیز با نتیجه ۱۰ بر ۷ پیروز شد تا در مجموع با برتری ۲ بر 
صفر به مدال طلای جهان برسد. آن مدال علاوه بر آنکه اولین مدال طلای تاریخ زنان 
ایران در مســابقات جهانی بود به طلسم ۹ساله ایران در این بازی ها در کسب مدال 
طلا هم پایان داد. ناهید پس از آن افتخار تاریخی، در یکی، دو تورنمنت دیگر هم به 
میدان رفت و نشــان داد سطح فنی اش در تکواندو را حسابی بالا برده و حالا هم که 
مزد زحماتش را گرفته و قرار است پرچم دار ایران در بازی های آسیایی شود. درست 
اســت که پیش از این از رفتار قهری با ورزشــکاران و قهرمانان ایرانی که در التهابات 
اخیر فعالیت های اینستاگرامی داشته اند، انتقاد زیادی شده ولی نباید از کار خوبی که 
این روزها در قبال این چهره ها صورت می گیرد به سادگی عبور کرد. ناهید کیانی یکی 
از همان چهره هایی اســت که شــاید جریانی خاص در پی حذفش از ورزش و نهایتا 
مهاجرتش از ایران باشــد، ولی چراغ ســبز برای بازگشتش به تکواندو از یک طرف و 
سپردن پرچم ایران در بازی های آسیایی به او از سوی دیگر، بیانگر حرکت هوشمندانه 
مسئولانی است که قصد فراری دادن نخبه ها را ندارند. شبیه به این اتفاق پیش از این 
برای الناز رکابی هم رخ داد؛ او با وجود شایعات ریزودرشتی که درباره اش مطرح شد 
سرانجام توانســت دوباره به عنوان نماینده ایران راهی رقابت های برون مرزی شود. 
امری که اگرچه با شایعات گرفتن وثیقه سنگین همراه شده ولی به هر روی، بازکردن 
در به روی قهرمانانی است که مورد حمایت مردم هستند. اتفاقی که پایه گذار انسجام 

بیشتر در محیط ورزشی خواهد شد.

اخـبـار  بـرگـزیـده

طارمی: اگر به این شکل پیش برویم
قطعا به مشکل می خوریم

مهاجم تیم ملی فوتبال می گوید مهم ترین دستاورد ایران ذهنیت قهرمانی بود که به 
آن رســیدند. مهدی طارمی پس از بازگشت تیم  ملی به ایران از مسابقات کافا، در جمع 
خبرنگاران گفت: مســابقاتی بود که باید می رفتیم و در آن شرکت می کردیم. مهم ترین 
دســتاوردش این بود که ذهنیت قهرمانی در بازیکنان ما به وجــود بیاید. اینکه بتوانیم 
جام بگیریم خیلی مهم است تا بتوانیم با اعتمادبه نفس بالاتری در جام ملت های آسیا 
حاضر شویم. او درباره انتخابش به عنوان بهترین بازیکن رقابت های کافا بیان کرد: کسی 
نمی تواند به صورت فردی موفقیت کسب کند، وقتی در یک ورزش گروهی کار می کنید. 

این موفقیت از تلاش همه بازیکنان می آید و از همه بازیکنان تیم تشکر می کنم.
مهاجم تیم ملی درباره ســطح رقابت های کافا بیان کــرد: وقتی با تیم های بزرگ تر 
بازی کنید، کیفیت تیم تان بالاتر می رود. در این مســابقات توانستیم به اهدافمان برسیم 
و مهم تریــن دســتاوردمان ذهنیت قهرمانی بود و این مهم ترین مســئله بود. قطعا باید 
بازی های دوســتانه قوی تری داشته باشــیم تا نقاط قوت و ضعفمان را پیدا کنیم و اگر 
به این شکل پیش برویم، قطعا به مشکل می خوریم. طارمی در رابطه با سرنوشتش در 
پورتو گفت: ان شــاءاالله در آینده متوجه خواهید شد. او درباره بازی با ازبکستان در فینال 
کافا بیان کرد: بازیکنان ما اکثرا از اروپا آمدند و خستگی بسیار بیشتری از بازیکنان شاغل در 
آسیا دارند. بعد از جام جهانی هم فشار زیادی روی اکثر بازیکنان بود و متأسفانه ابتدای 
بازی هم یک اتفاق بد برای بازیکنان ما رخ داد، اما خدا را شکر برخورد بیرانوند و سعید 
عزت اللهی به خیر گذشــت. برایشان دعا می کنیم. طارمی اضافه کرد: بعد از آن به تیم 
ملی شوک وارد شد و رفته رفته بهتر شدیم و در ابتدای نیمه دوم گل زدیم. در ادامه هم 
طبیعی اســت در مقابل تیم میهمان بازی را کنترل کنیم. ازبکستان فشار بیشتری آورد و 
تیم خوبی نشان داد، اما ذهنیت قهرمانی برای ما مهم بود و به همین دلیل هم ریسک 
نکردیــم. او درباره اتحاد بازیکنان در تیم ملی بیان کرد: تیم ملی متحد اســت و در هر 
زمینه ای ممکن است منتقد وجود داشته باشد. هیچ تیم و بازیکنی کامل نیست و به همه 
احترام می گذاریم. سعی می کنیم پرچم ایران را روز به روز بالاتر ببریم. طارمی درباره خط 
حمله بوشــهری تیم ملی و حضور مهدی قایدی و محمد محبی بیان کرد: خط حمله 
تیم ملی شــرایط خوبی دارد. محبی و قایدی تقریبا تازه وارد تیم ملی شــدند و به زمان 

نیاز دارند تا خودشان را بیشتر نشان دهند. در آینده از این دو بازیکن بیشتر می شنویم.

چه کسی جانشین بیرانوند خواهد بود؟
مصدومیت سنگین علیرضا بیرانوند از ناحیه فک باعث شده تا حالا پرسپولیس نیازمند 
یک گلر برای آغاز فصل جدید فوتبال ایران باشــد. به گزارش فوتبال ۳۶۰، درست مانند 
دیدار با انگلیس، بازهم علیرضا بیرانوند در مصاف با ازبکستان دچار مصدومیتی سنگین 
شد و بالاجبار زمین بازی را ترک کرد تا مجددا یک بدشانسی بزرگ به سراغش بیاید. پس 
از پایان مسابقه بود که بیرانوند و پزشکان تیم ملی از شکستگی فک گلر پرسپولیس خبر 
دادنــد. بیرو برای مداوا باید تحت عمل جراحی قرار بگیرد و این عمل حســاس نیازمند 
استراحتی هشت هفته ای است. علیرضا برای بازگشت به میادین احتمالا باید مدتی بیشتر 
از این را صبر کند و با توجه به فاصله حدود ۴۰ روزه تا آغاز لیگ بیست وسوم، سرخ پوشان 

باید چند هفته ابتدایی را بدون دروازه بان ملی پوش خود سپری کنند.
احمد گوهری در لیگ بیست ویکم به اتفاق حامد لک موفق نشدند محافظان خوبی 
برای دروازه پرسپولیس باشند و با آمدن علیرضا بیرانوند و رفتن حامد لک، گوهری تبدیل 
به یک نیمکت نشین محض شد و یحیی به جز چند بازی که یا مجبور بود یا خطر خاصی 
تیمش را تهدید نمی کرد، به این گلر ۲۷ ساله میدان داد تا نشان دهد اعتماد چندانی به او 
ندارد. بعید به نظر می رسد با مصدومیتی که برای بیرو به وجود آمده و در نظر گرفتن این 
نکته که زمان دقیق بازگشــتش مشخص نیست، گل محمدی بخواهد به گوهری اعتماد 
کند و او را دروازه بان اول تیمش کند. با این اوصاف باید منتظر خرید یک دروازه بان جدید 

برای مدافع عنوان قهرمانی لیگ و جام حذفی باشیم.
محمدرشید  مظاهری

دروازه بان ۳۴ ســاله تیم های ســپاهان و پیکان در فصلی که گذشــت هنوز مقصد 
بعدی خود را مشــخص نکرده اســت. او در جمع خودروســازان تا حد زیادی دوران 
کابوس وارش در اســتقلال و سپاهان را به دست فراموشی ســپرد و دوباره در شرایط 
بازی قرار گرفت. مظاهری برای فصل جدید از تیم نســاجی مازندران پیشنهادی جدی 
دارد و از طرفی شــنیده می شود جواد نکونام هم ارتباطی با او برقرار کرده است. شاید 
باشــگاه پرسپولیس نیز به زودی با گلر اسبق آبی پوشان وارد مذاکره شود. مظاهری در 
ذوب آهن شــاگرد یحیی گل محمدی بود و این احتمال می رود که آنها دوباره همکاری 

جدیدی را با یکدیگر آغاز کنند.
محمدرضا اخباری

کاپیتــان محبــوب تراکتور دیگــر گزینه احتمالی پرســپولیس خواهد بــود. قرارداد 
محمدرضا اخباری با تبریزی ها به اتمام رســیده و این باشــگاه به دنبال این است تا او را 
با رقمی درخور توجه در تراکتور نگه دارد. با این وجود، کاپیتان پرشــورها پیشــنهادهای 
دیگری هم دارد و شــنیده می شــود جزء گزینه های استقلال محسوب می شود. حالا اگر 
پرســپولیس هم وارد رقابت برای جذب اخباری شود، سرنوشت این بازیکن با ابهام های 
بیشتری روبه رو خواهد شــد. نباید فراموش کنیم که قبول کردن پیشنهاد پرسپولیس در 
ابتدا برای دروازه بان های بزرگ می تواند جذاب باشــد؛ چون آنها گلر اصلی تیم خواهند 
بود، اما به محض برطرف شدن مشکل علیرضا بیرانوند، این جایگاه با خطری بسیار جدی 
از سوی گلر یک تیم ملی فوتبال ایران و یکی از ارکان اصلی قهرمانی پرسپولیس در لیگ 

و جام حذفی فصل گذشته مواجه خواهد شد.
علیرضا حقیقی

دروازه بان فصل گذشــته نســاجی که با وجــود نمایش ضعیــف هم تیمی هایش، 
جزء نفرات اســتاندارد این تیم بود، مدت هاســت از علاقه خود برای بازگشت به ترکیب 
پرســپولیس خبر داده اســت. حقیقیِ ۳۵ ســاله با روی کار آمدن مهدی رحمتی دیگر 
جایی در قائمشــهر ندارد و مشــخص بود که از این تیم جدا می شــود. او حالا می تواند 
جزء گزینه های یحیی برای محافظت از دروازه پرسپولیس در هفته هایی باشد که خبری 
از علیرضا بیرانوند نیســت. نکته شــایان توجه درباره حقیقی این است که او به واسطه 
علاقه زیادی که به تیم پرسپولیس دارد، احتمالا با رقمی کمتر نسبت به گزینه های قبلی 
سرخ پوش خواهد شــد و با رفع مصدومیت بیرو هم نسبت به مظاهری و اخباری بهتر 

می تواند با نشستن احتمالی روی نیمکت کنار بیاید.
برادران پورحمیدی

در نهایــت باید از حســین پورحمیدی هم یاد کنیم؛ دروازه بانــی که چند روز قبل به 
اتفاق برادرش حسن، درباره آینده و علایق خود صحبت کرد. حسین که برای اولین  بار در 
تورنمنت کافا فرصت بازی برای تیم ملی ایران را پیدا کرد، طرفدار تیم استقلال است، اما 
دوست دارد در تیمی باشد که بتواند به صورت فیکس بازی کند. او در حال حاضر تحت 
قرارداد باشگاه تراکتور است و اگر محمدرضا اخباری در این تیم بماند، به احتمال فراوان 

تبریز را ترک می کند و شاید پرسپولیس یکی از گزینه های او به حساب بیاید.
حسن اما در مصاحبه مذکور از علاقه اش به پرسپولیس گفت و اینکه با نشستن روی 
نیمکت به خاطر علیرضا بیرانوند مشکلی ندارد. حسن در لیگ یک با استقلال خوزستان 
عملکرد فوق العاده ای داشــت و بیشترین کلین شیت را به  ثبت رساند. او یک سال دیگر 
با تیم خوزستانی قرارداد دارد، اما در قراردادش بندی هست که این امکان را می دهد تا 

بتواند به یک تیم لیگ برتری دیگر ملحق شود.
به جــز نفراتی که بــه آنها اشــاره کردیم، می تــوان از دروازه بان هــای جوان تر و 
کم نام و نشــان تر نیــز یاد کــرد؛ نفراتی ماننــد محمدرضا خالدآبادی، محمدحســین 
اکبرمنادی و... که ممکن اســت توسط کادر فنی پرسپولیس به خدمت گرفته شوند تا 
چند هفته ای در درون دروازه سرخ پوشــان بایستند و در ادامه بیرانوند با برطرف شدن 
مصدومیتش به ترکیب اصلی بازگردد. نباید فراموش کنیم یحیی گل محمدی چالشی 
جدی در فهرست بزرگسال خود خواهد داشت و جذب یک دروازه  بان بزرگسال کار او 

را دشوارتر خواهد کرد.


